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ÉPÍTŐK           Hírlevél 

 

MEGHÍVÓ 
Az ARÉV Baráti Kör Egyesület  a szokásokhoz hűen az egyesület tagjai  

és a volt vállalat nyugdíjasai részére  
 

KÖZÖS TALÁLKOZÓt szervez. 
 

A találkozó helye: Székesfehérvár,KÖFÉM ÉTTEREM 

Időpontja: 2022. november 12. szombat 11.00 óra 
 

A zenét Gabrovits Pál szolgáltatja.  
 

Kérjük fogadja el meghívásunkat, és részvételével tisztelje meg a találkozót és résztvevőit.    
     
Felhívjuk minden kedves vendégünk figyelmét a rendezvény helyszínének változására. A korábbi VIDEOTON Étterem 
megszűnt., így a KÖFÉM Étteremre esett a választás. Megközelítés Piac térről  autóbusszal : ……..sz. járattal.   
                      
 
 
 

Kiss Lajos 
         az ARÉV Baráti Kör Egyesület elnöke 

 
 

Székesfehérvár Megyei Jogú Város Önkor-
mányzata 2022. szeptember 10-én szombaton  

9-15.00 óra között a Zichy Ligetben rendezi meg 
  

a Székesfehérvári Civil Nap-ot. 
 

A rendezők várják azokat a civil szervezeteket, 
akik szívesen mutatják be tevékenységüket, prog-
ramjaikat, eredményeiket a Civil Nap látogatói 
számára. 
A társadalmi kapcsolatok erősítését,és a közös-

ségi megjelenési lehetőségek bővítését célzó 
eseményen  az ARÉV Baráti Kör Egyesület is 

bemutatkozik. 
Várjuk egyesületi tagjainkat, barátaikat, ismerő-
seiket szeptember 10-én a Zichy ligetben. 

Elnökség 
 

 
Székesfehérvár Megyei Jogú Város Önkor-

mányzata 2022. szeptember 24-én szombaton 
rendezi meg a  

 

LECSÓFŐZŐ VÍGASSÁG-ot.. 
 

Egyesületünk a 
„C” szektor 341-es főzőhelyen  (SZÉPHŐ épület 
mellett a Móri út jobb oldalán) várja egyesületi 

tagjait, ismerőseit, barátait egy kis  beszélgetésre 
és  egy-egy tányér lecsóra. 

A nagy múlttal rendelkező rendezvényre évek óta 
beneveztünk és minden alkalommal jó élménnyel 
és remek hangulatban, jó társaságban  töltöttük 

el a napot. Így legyen ez 2022-ben is. 
Elnökség 
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Építők Napja 
2022. május 27-28. 

 
Sikeresen megrendeztük 2022-ben is az Építők 
Napját. 
A kétnapos rendezvényünknek -már 
hagyományosan- a Vörösmarty Mihály szakiskola 
biztosította a helyszínt. 
Az első nap, 27-én pénteken az un. szakmai nap 
keretében a Fejér Megyei Építészek Kamarája 
állított ki tablókat „érdekes tervek” címmel. Ezen 
felül még kiállításra kerültek az „építős arcok” c. 
portrék tabló formájában, amelyeket a Tarsoly 
Egyesület közreműködésével készítettünk el. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A tablók megtekintése után Váczi Márk 
várostörténész tartott igen izgalmas előadást 
„Várostörténeti érdekességek” címmel, amelyben 
Varkocs György székesfehérvári várkapitány és 
maroknyi csapatának a török elleni hősies 
városvédő harcát mutatta be. 
A második napon, már kora reggel szorgos kezek 
munkálkodásával elkezdték a bográcsfőzők az 
ínyenc falatok készítését. 

 

Az előzetesen kidolgozott tervek szerint 10 órakor 
Kiss Lajos elnök úr köszöntőjével megkezdődtek a 

programok. A programokat Nagy János ismertette 
és koordinálta. 
Először, a hagyományoknak megfelelően, a Kiss 
József emlékdíjak átadására került sor, amelyeket 
az idén dr. Demeter Zsófia volt múzeumigazgató és 
Nagy János az ARÉV Rt. volt marketingvezetője 
kapott. A díjakat az alapítók, a néhai Kiss József 
gyermekei (Mária-Miri, Anna-Nusi, József-Dodi és 
Emerencia-Emci) adták át. 
 
Az idén, az ARÉV Baráti Kör elnöksége úgy 
döntött, hogy hagyományteremtő módon 
könyvjutalomban részesíti azokat a személyeket, 
akik segítő tevékenységükkel kiemelkedően 
támogatják a Baráti Kör munkáját. Az idén az 
Elnökség Kígyóssy Lászlót és a Budai házaspárt 
díjazta. 
 

 
 
A kitüntetések átadása után elkezdődött a 
szórakoztató műsor. Először a Step & Style 
Táncstúdió, Tombor Tímea kisiskolás tanítványai 
dallamos zenére mutatták be tánctudásukat. 
Ezután volt kollégánk, Kremnitzky Géza adott 
hangulatos gitáros-énekes produkciót, majd a 
szintén volt kollégánk –Sárdi Laci- zenekara, a 
Mephisto adott remek „retró”-koncertet. A 
dallamos zenére sokan táncra perdültek. 
 
Közben a kispavilonban a „Vöröskeresztes” 
Mohari Istvánné végezte a már hagyományos 
programnak számító vércukor és 
koleszterinméréseket. 
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Dél körül már egyre éhesebb lett a társaság és a 
hangulatos háttérzene mellett egyre inkább 
meglátogatták a bográcsfőzőket. Kámán Béla, 
Horváth Imre és Zsófi, 

 
 
Colos-Németh József, Szabó Miklós és Magdi 
valamint az Osztotics házaspár, Julika és Laci 
voltak a főszakácsok.  
 

 
 
A nap végére minden étel elfogyott. 
 
Mialatt a háttérben ment a zene az iskola kiállító-
termében a Tarsoly elnöke Sipos András úr és az 
ARBAR elnöke Kiss Lajos úr megnyitotta az 
„Építős arcok” kiállítást Bemutatták a 
közreműködőket, majd beszéltek a célokról (30 
tabló, illetve egy könyv készítése), az építők 
napja  múltjáról, az akkori közösségről és 
összefogásról. Ugyanott, Kiss Lajos elnök úr a 
Kamara „érdekes tervek” c. kiállítását is méltatta. 

 
 
A korábbiakhoz hasonlóan az iskola is „beszállt” a 
programokba. Az intézmény szakmai igazgató-helyettese 
Horváth Gábor úr egy un. „szakmai sétát” tartott az 
érdeklődőknek, bemutatta a műhelyeket, beszélt a jövőről. Ez 
a séta volt az alapja a TOTÓ kérdéseinek, ahol az iskola 
tanulói által készített tárgyakat lehetett nyerni. 
Az idén is remek időben, kiváló hangulatban zajlottak le az 
Építők Napi rendezvények. Jó volt „építős csapat”-nak ismét 
együtt lenni, a hagyományokat ápolni, őrizni. 
Legközelebb találkozunk az október végi „nyugdíjas 
összejövetelen”. 
Az esemény képei a honlapunkon, az Építők Napja 
oldalunkon találhatóak. 

Nagy János 
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A mai magyar viszonyok között  közel  2 mil lió  ember él ,  több 
mint  kétszázezer szövetkezeti  lakásban.  Nyugodtan ál l í that juk, 
hogy ezek testesí tik  meg az át lag magyar embert . 
Ők azok – közöttük mi is –  akik nem családi  házakban,  nem 
kül  és elővárosi  vil lákban élik le  életüket ,  hanem az előző 
„átkos” rendszer tán egyetlen jó örökségeként  ránk maradt 
lakótelepi  panellakásokban. 
Fejér megye és e város élen járt a szövetkezeti mozgalomban. 40 évvel 
ezelőtt úttörő szerepet vállaltunk mi is, minden elő tanulmány és ismeret 
hiányában. Alakítottuk, szerveztük, irányítottuk ezt a szövetkezetet. 
Rengeteg gonddal, problémával taktikusan, közös bölcsességgel sikerült 
megoldani s összetartani a szövetkezet tagságát. 
Úgy kezdődött, hogy az iparosítási kampány idején sok ember költözött az új 
munkahelyéhez közel. Az épülő lakásokat a dolgozóknak adták, nem ingyen, 
de valójában kevesebb pénzért lehetett panellakáshoz jutni. Ez az időszak a 
mi szövetkezetünkben 1971-72-ben kezdődött. 
 
A mi szövetkezetünk 1972. augusztusában a régi Velinszky utcában, a mai 
Kigyó utca 1-4. számú épületben alakult meg. Állami beruházásból jöttek 
létre ezek a házak és hosszúlejáratú hitelfelvétellel és törlesztéssel lehetett 
megvásárolni a lakásokat. 
Az üzemeltetést és a házkezelést az állam a szövetkezetekre bízta. 
A fogadószintek és a közös helyiségek osztatlan szövetkezeti tulajdonba 
kerültek. (törvény írta elő) 
Indulásként 120 lakás tartozott a szövetkezethez. Ma, a város legnagyobb, de 
az ország egyik legjelentősebb szövetkezete lett: 3941 szövetkezeti lakás és 
600 társasházi lakás kezelését végezzük még ezen felül. Ebből az is kitűnik, 
hogy napjainkban immár nem egyetlen városi szövetkezet „magánügye” 
miként dolgozik, egyáltalán boldogul-e!? 
 
Székesfehérvár megyei jogú nagyváros minden ötödik lakásának az 
életminősége múlik rajta. 

Az I.sz. Lakásszövetkezet története 

Az elmúlt 40 év alat t  sok minden változott .  Nagy próbatételek 
voltak,  vál toztatni kellet t a szervezeten,  a stratégián, a 
gazdálkodáson,  folyamatosan figyelemmel kísérni a 
szabályzókat ,  rendeleteket ,  a  környezetet ,  közben szüntelenül 
mennyiségben és minőségben fej lődni .  Nem nagyzási  mániából 
let t  ekkora nagy a szövetkezet . 
Az alakuláskor megbízott , megválasztot t első elnök néhai 
Kecskeméti  József és a választot t  igazgatóság 600 lakásos 
szövetkezetben gondolkodott . Sem eszköz,  sem ember nem 
volt ,  sem példa előt tünk.  Az alagsori  tároló volt  az iroda,  két 
majd három asztal lal,  amelyet  a lomtárolóból  hoztunk át . 
Ügyvitel i  szervezéssel  kezdődött a  „rendcsinálás” ,  de a 
nagyüzemi és sorozatgyártás problémái hamarosan jelentkeztek 
az átvet t épületeken. Kellett  garanciális ügyintéző,  kel let tek 
gyorsjavító hibaelhárí tó,  a  li ftek,  vízvezetékek,  fűtőtestek 
megjavításához.  Kialakult  a  szakembergárda,  először egyes 
emberek,  majd csapatok.A szaporodó városi  lakásál lományban 
túlsúlyba kerültek a térí téssel hasznosí tható szövetkezeti  meg 
az OTP lakások. 
Az igazgatóság nem szívesen hagyta jóvá azt  a  megállapodást , 
hogy 2000 lakásig fej leszt jük a szövetkezetet .  De ezután már 
nem volt  megállás,  a  kényszerí tő helyzet  sem, hiszen a Tanács 
adott i rodahelyiséget  a működéshez.  Vásároltunk telephelyre 
alkalmas területet  a  Móri  úton.  Szervezeti  fej lesztést is  
végrehajtottuk, különböző szakcsoportok jöt tek létre.  Állandó 

ügyelet i szolgálat biztosította a folyamatos üzemelést . 136 
fővel  volt  a  csúcson a szervezet .  Az akkori  követelményekhez 
és elvárásokhoz képest  korszerű volt  a  szervezettség. 
Belső erőforrásokkal  biztosítot tuk a tagsági  igényeket ,  hiszen 
ez volt  a legolcsóbb önköltséges szolgáltatási  forma. 
Kiépült  a bizalmi,  majd a „házbizottsági” hálózat . 142 tagunk 
kapcsolódott  be így a vezetésbe és kapcsolat tartásba.  Fontos 
szerep volt  az Övék.  A szövetkezeti  mozgalom alapja a 
bizalom, a közösségszolgálata.  A választot t  tisztségviselők 
maguk is tulajdonosok,  kötelesség a „jó gazda gondossággal” 
való ténykedés.  Nem mindenki felel t  meg a megbízásoknak és 
elvárásoknak. Viszont  sokan vannak,  akik hosszabb-rövidebb 
ideig elismerésre méltóan végzik társadalmi tevékenységüket .  
Néhányat  meg kell  emlí teni: induláskor Galántai  Imre,  Dr.  
Gáli tz  Tibor,  Dr.  Koszorús Béla,  Varga Ferenc, később:  Nagy 
Tibor,  Bársony László,  Csizmadia Gábor,  Harangozó Béla, 
Koppány Tibor,  Kiss Tibor,  Gegyinszky István,  Farkas Béla, 
Purgel  István, Szücs Gyula. 
Abban az időben sok elvi  és gyakorlat i  segítséget  kaptunk a 
MESZÖV-től ,  a  lakásszövetkezeti  t i tkárságától . 
Több alkalommal értünk el országos el ismerést :  1983-ban 
országos első volt  a  kiváló szövetkezetünk.  SZÖVOSZ és 
Kormány kitüntetés 1972-1989-ig 9 országos (SZÖVOSZ, 
MESZÖV) el ismerő oklevél . 
Volt  tehát mivel  büszkélkedni . 
1989-ben „Székesfehérvár városért” végzett munkáért el ismerő 
oklevelet kaptunk a Hazafias Népfronttól .  De mi a hibáink 
el lenére arra vagyunk a legbüszkébbek,  hogy az üzemeltetést  
zavartalanul  – észrevétlenül  – biztosí tot tuk.  Ebben a 
kategóriában ez pedig igen fontos, mondhatnám hangulat i 
elem, amely a város életére is kihatot t . 

Azután a 90-es években jöt tek a vál tozások,  (vál toztatások) 
amelyeket  részben a történelem, részben a velejáró gazdasági 
törvények megköveteltek. 
Így utólag is elmondhatom, hogy időben észlel tük és 
végrehajtottuk a szükséges vál toztatásokat ,  annak érdekében, 
hogy nagyobb fennakadás,  probléma nem legyen. 
De olyan kérlelhetet len valóságok előt t ,  mint a 
munkanélküliség,  a  kamatadó,  az áremelkedés,  a  bezárt  
gyárak,  stb.  bizonytalan let t  a  tagság.  A 10-15 évvel  ezelőt t 
kb.  300.000 ezerért  megvásárolt  lakásának tartozását 
felemelik. A panelban élők közül  sokan veszélyeztetet t  
helyzetbe kerültek. 
A mi szövetkezeti épületeink (lakásaink) szerencsére viszonylag fiatalkorúak. 
Jelenleg közepes műszaki színvonalon állnak, a szövetkezetünk 
közösségének jól felfogott állagmegóvási, fenntartási, felújítási 
kötelezettségének tudatos vállalásának köszönhetően. 
Össz nemzeti érdek, hogy a lakásállomány jó állapotban maradjon, illetve 
folyamatosan korszerűsödjön. 
1995-től folyamatosan pályáztunk az épületein energetikai felújítására. 
Először csak kisebb fűtés felújítási és korszerűsítési feladatokat hajtottunk 
végre azon a lakóközösségeinknél, ahol a tagság részéről ezen munkálatok 
elvégzésére igény merült fel. 2000 évtől már komolyabb célkitűzéseket 
hajtottunk végre. Ennek egyik oka, hogy az állam és az önkormányzat az 
energia megtakarítást célzó felújítások 2/3 részét felvállalta. A kedvező 
állami támogatás ellenére, nagyon komoly agitációs munkát kellett 
kifejtenünk a megvalósítandó cél érdekében. Ma büszkén elmondhatjuk, 
hogy a város vezetőinek, valamint a lakásszövetkezet tisztségviselő 
apparátusának köszönhetően valamennyi lakóépületünk elkészült. 
A lakásszövetkezetek – törvény által is dekralált módon – olyan tagok által 
létrehozott gazdálkodó szervezetek, melyek fontos szerepet töltöttek és 
töltenek, és kell, hogy betöltsenek a jövőben is. Ennek megfelelően a 
tulajdonosok terheit a jelenlegi határon túl nem lehet növelni. Éppen ezért 
további állami szerepvállalásra van szükség a panelházak érdekében, az 
energetikai szemponton túl, elsősorban az épületek élettartamának a 
kitolásában, másodsorban a bent élő emberek lakhatási körülményeinek, 
korszerűsítésében, javításában. 
 
Az államtól a továbbiakban a lakásszövetkezeti mozgalom nem kivételes 
kedvezményeket vár, csak azoknak az intézkedéseknek a megtételét, amelyek 
a szervezetüknek és a panelházak életének meghosszabbításában 
szükségesek. 
 
A cikk megalakulásának  50. jubileumát ünneplő I.sz. Lakásszövetkezet 

ünnepi ülésén -ahol  az egyesület is képviseltette magát- hangzott el. 
 
Gratulálunk az I.sz. Lakásszövetkezet régi és jelenlegi  dolgozóinak. 
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Rövid hírek 
 
Talán a nyár és a hőség miatt nem volt sok programunk, de ami volt 
az egytől egyig érdekes. 
Július 7-én Budapesten jártunk- Pénzmúzeum, Erzsébet-kilátó, 
Libegő voltak a fő állomásaink Budainé Margitka vezetésével. 
Szokás szerint jó hangulatban zajlott ez a nap  
Július 12-én Csitáry-Hock Tamás „Tizenhat - nyáresti beszélgetés”-
en vettünk részt. 
Július 21. Hungarikum Együttes klubkoncert a Gesztenyés 
udvarban, itt is szép számmal voltunk mi ARÉV-esek. Mudris Anett 
hangja és Kremnitzky Géza zenéje minden egyes alkalommal 
lenyűgöz bennünket.  
 

 
 
Július 28-án Székesfehérvárról kirándultunk Mór-Pusztavám-Mór 
útvonalon. Pusztavámig busszal utaztunk, majd gyalog, gyönyörű 
helyeken vissza Mórra. Horváth Tibor volt a vezetőnk, aki 
fáradtságot nem ismerve vezetett végig a Vértesben. Láttunk 
szarvasokat, őzeket, muflont, mintha állatkertben lettünk volna, de 
így a szabadban még csodásabbak.  Főbb látnivalók: Malomerdő-
Panzió, Csukató, Jáger akasztó, Macher tó.  
 

 
 
Augusztus 13-án Székesfehérvár Rendház Árpád-kori esték- 
Kiállítás megnyitó és Igari Antal előadása Királyaink érmeken 
címmel. 
Augusztus 13-án voltunk az első Panoráma autóbuszos túrán az 
Aranybullához 
 
Közeli programok: 
Augusztus 18. Hungarikum Együttes klubkoncertje lesz 19 órakor a 
Gesztenyés udvarban 
Augusztus 27. Szombatonként a TOURINFORM Panoráma 
autóbuszos túrákat indít az Aranybullához. 27-én 17:30-kor 21 fős 
csoporttal jelentkeztünk erre a túrára. A létszám meghatározott, 
jelentkezési sorrendben lehet részt venni.  

Augusztus 31. Jásdra kirándulunk tömegközlekedéssel. Vezetőnk: 
Nagyné Lukács Valéria Jásd szülötte. Egy évvel ezelőtt népes 
csoportunk már járt itt, annyira megérintett bennünket, hogy most 
közkívánatra megismételjük. Feltétlen felüdülést jelent 
mindenkinek, de főként azoknak, akik a városi zaj, a pörgő, stresszes 
életből szeretnének kikapcsolódni, ez olyan, mintha kicsit megállna 
az idő, míg végig sétálunk a Gaja patak mentén az árnyas erdőben. 
Jásd az egyik legősibb búcsújáróhely is. A csodatevő Szent-kút 
mellett vallási tematikus út, zarándokút és szakrális emlékhelyek 
biztosítják a látogató testi és lelki feltöltődését. 
„Jásdiak a bodzások”, meglátogatjuk a Bodzaházat is és mindent, 
ami az utunkba kerül. Természetesen vásárolhatunk bodzapálinkát 
és bodzalekvárt is. 
Akit érdekel a program telefonon érdeklődjön a részletekről Virág 
Zsuzsánál. 
Szeptember 21. kirándulás Keszthelyre Budai Margitka vezetésével 
Székesfehérvárról Keszthelyre vonattal megyünk. Akit érdekel ez a 
kirándulás kérjük telefonon jelentkezzen. 
Az összes programot felsorolni lehetetlen, mert van, hogy hetente 
több program ajánlatot is kapok, ezért kérem, hogy akinek nincs 
internet hozzáférése telefonon kérdezzen rám időnként, hogy hová 
megyünk. 

 
Kérek mindenkit, ha teheti vegyen részt minél több programban, 
mert mozogni, találkozni, együtt lenni jó! 

Virág Zsuzsa (tel.:20/4352291) 
 

 
Augusztus 22.-én  az Aranyember-díj díjátadó ünnepségére 
került sor a Tarsoly Ifjúságért Egyesület Közösségi 
Helyiségében Székesfehérvár, Fő u. 3. sz. alatt. Köszöntőt 
mondott  Herczog Edit és Sipos András. Az egyesület elnöke 
felsorolta a korábbi évek díjazottait. Az alapító Herczog Edit 
részletesen ismertette az aznapi díjazottak érdemeit. A díjak 

átadására ezek után került sor Paudits Sándornénak, Kiss Lajosnak, 

valamint együttesen Kovalovszky Mártának és Kovács Péter 

Barnabásnak. Gratulálunk az ARÉV Baráti Kör Egyesület 
elnökének, Kiss Lajosnak a civil egyesület által adományozott 
díjhoz. A rendezvényen az egyesületünk több tagja is részt vett. 
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BÚCSÚZUNK … 
 
Bakró Nagy György főüzemvezetőtől,  
Gyuri barátomtól. 
 

 
 
Munkás élete mélyépítési feladatok végzésében telt 
el, 1967-től kezdődően vállalatunk felbomlásáig. 
Az ügyrendnek megfelelően minden beosztásban 
ellátta azokat a munkaköröket, melyek szükségesek 
voltak a fejlődéshez. Különös jelentősége volt a 
művezetés és 1975-től az üzemvezetés területén 
szerzett tapasztalatoknak. Az itt végzett munka 
eredményeképpen 1984-ben főüzemvezetői 
kinevezést kapott. 
 
A mélyépítő főüzem fontos láncszeme volt az 
ARÉV-nek. A hagyományos mélyépítésen felül 
(alapozások, közmű és útépítések, stb.) a 
munkaterületek biztosítása és a műszaki átadások 
utáni felszámolása is az ő feladatukat képezte. A 
30-50 munkahely állandó figyelése, gondjainak 
megoldása, magasfokú készültséget igényelt. A 

székesfehérvári épületek alapozási munkái a rossz 
talajviszonyok miatt komoly kihívást jelentettek. A 
szinte állandó jellegű több műszakos munkavégzés 
nem használt az itt dolgozók egészségének! 
A főüzem alkalmazotti létszáma ebben az 
időszakban Gyuri tevékenységének köszönhetően 
is fiatal munkatársakból állt, a legtöbben 30 év 
alattiak voltak.  
A termelésirányítás területén Komáromi Károly, 
Vihart István, Kaposvári József és Ludvig István 
üzemvezető, valamint Deák József, Mohai Imre, 
ifj. Faragó Kálmán és Lantos László művezetők 
végeztek kiemelkedő munkát.  
A fiatal szakembereket munkájukban és előre 
jutásukban segítette. Érezte ennek fontosságát saját 
tapasztalatai alapján is, 1981-84-ig levelező 
tagozaton elvégezte az Ybl Miklós Főiskolát, 
diplomát szerzett.  A család, a munka és a tanulás 
összehangolása nagy erőfeszítést jelentett. 
Vállalatunk felszámolásának következményei és az 
utána következő zavaros időszak próbára tette 
egészségét is, elkezdődött a sokéves harc az életben 
maradásért. A család odaadó gondoskodása 
eredményeképpen is Gyuri itt győzelmet aratott, 
bár lett volna ez napjainkban is így! 
Felgyógyulása után szívesen vállalta 2004-től a 
Baráti Körünk elnökségi tagságát is, jelentősen 
közreműködött az itt folyó munkában. Állandó 
tagja volt az irattár rendezési csoportnak, részt vett 
kisfilmjeink anyagának összeállításában és a 
kiállítások szervezésében.  Feleségével, Marikával, 
aki szintén tagja egyesületünknek, komoly 
feladatot vállaltak ünnepi eseményeink 
„ellátásában”, állandó résztvevői voltak a 
kirándulásainknak, kulturális programjainknak is.  
 
Drága Barátunk, Munkatársunk! 
A végső búcsú alkalmával nem lehet minden 
gondolatot papírra vetni, de a legfontosabbakat ki 
kell emelnünk: munkádat derű, a családról való 
gondoskodás, a szorgalom, a szakmai tudás, a 
becsület és munkatársaid, ismerőseid tisztelete és 
szeretete jellemezte. 
Sajnos mást tenni már nem tudunk, őszinte és mély 
részvétünket fejezzük ki a családnak, legyenek 
büszkék Gyuri életére, mi mindig így fogunk 
gondolni és emlékezni Rá.  
Köszönöm a Sorsnak, hogy barátok lehettünk! 
 

Nyugodjon békében!  
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BÚCSÚZUNK … 
 
Búcsúzunk Hegedűs István barátunktól, és 
méltatjuk edzői és főépítésvezetői tevékenységét.  
Munkáját, az építőiparban eltöltött közel 40 évet az 
Útépítő Vállalatnál kezdte. 3 év múlva az ARÉV 
következett, innen ment nyugdíjba is. Az építőipari 
feladatok ezután is megtalálták, a Karsai Holding 
beruházásainak ellenőrzése és irányítása tartozott hozzá, 
munkáját itt is elismerték. Az ott végzett szakmai 
munkája során kiváló emberi kapcsolatokat is kiépített. 
Azóta is megmaradt a kölcsönös szeretet és tisztelet 
Karsai Bélával és munkatársaival.  
 
Az ARÉV-nél jó munkája eredményeképpen végig járta 
a soron következő állomásokat: volt technikus, 
építésvezető, főépítésvezető a lakótelepeken és ipari 
beruházásoknál is. Két éven át a müncheni 
exportmunkák egyik vezetője volt. Az építkezések 
sorában kiemelkedett az ARÉV központi telep, a 
VIDEOTON térsége, a Hűtőház, az IKARUS, a 
Kenyérgyár és a Posta főépülete, de hozzá tartozott 
hosszú ideig Balatonaliga, Tihany és Veszprém 
építésvezetősége is.  
A munkák határidőre és jó minőségben készültek el.  
Áttekintve a felsorolt épületeket az állandóan meglévő a 
közel 40 munkahely a városban és vidéken is mindenhol 
dicsérte a keze munkáját, köszönet és elismerés járt érte. 
Pista különösen büszke volt főépítésvezetősége 1976-os 
eredményére, 1100 lakás került átadásra, ami havi 100 
lakást jelentett.  
A kivitelezési munkák megvalósításában, mivel Pista 
csapatjátékos volt itt is, a közreműködők neveinek 
felsorolásához ragaszkodna.   
Csizmadia László, Kántor István, Kótai László, Szeitz 
Gyula, Farkas László, Sárkány Ferenc és Tóth Kálmán 
építésvezetők valamint Hegedűs IV. István, Húsvéti 
János, Varga János, Horváth Péter, Johann Márton, Laki 
Ferenc, Varga Imre, Mohácsi László, és Krémer Péter 
művezetők, ők mindnyájan lelkesen és becsülettel 
dolgoztak, vállalták a felelősséget is. 
A kimaradottaktól elnézést kérek! 
 
Pista munkáját több esetben is kitüntetésekkel 
jutalmazták.  
 
Pista másik szerelme a kosárlabda volt, játékosként és 
edzőként ez a szakasz közel 40 évig tartott.  
A kosárlabdázást Demeter Vili bácsi 
kölyökcsoportjában kezdte 1947-ben. 10 év múlva tagja 
volt a legendás felnőtt csapatnak. Innen lett válogatott, 
1957-ben rajta kívül álló okok miatt kevésszer vették 
számításba, pedig sokan úgy gondolták, hogy 
teljesítménye alapján hosszú ideig válogatott lehetett 
volna. 1960-tól 67-ig edző és játékos az Építőknél, de 

közben 1962-től 72-ig a VIDEOTON lányokat is 
edzette.  
Itt is szép eredményeket értek el, kétszer 
kupagyőztesek, négyszer ezüstérmesek lettek.  
Az Építők kosárlabda szakosztályában 1985-ig aktív 
résztvevője volt a szakmai munka elősegítésében, 
részben edzősködéssel is.  
A hosszú, Építőknél eltöltött idő szép éveket jelentett 
számára, büszke volt arra, hogy mindvégig amatőr 
maradt, a sportot társadalmi munkában végezte, pedig 
komoly ajánlatokkal keresték meg őt.   
 
A fiúcsapat részletesebb történetét Pista egy korábbi 
nyilatkozatából szó szerint idézem:  
„A munkavégzés mellett életemet a kosárlabda töltötte 
ki, közel 20 éven keresztül versenyszerűen űztem ezt a 
sportot. Az ötvenes évek második felében lehetőségem 
volt együtt játszani a nagy Öregekkel: Bogár és 
Demeter testvérek, Sellei Bandi, Somogyi Durci, Ragó 
Feri és a Tóth fiúk alkották az Építők csapatát. A 
moszkvai VIT-en tagja lehettem a magyar válogatottnak 
is. A következő generáció is sok jó képességű játékost és 
értékes embert jelentett. Ki kell emelni a Balsai és 
Kisteleki testvéreket, Szoboszlai Istvánt, Radetzky 
Ödönt, Szabó Mátyást, Balogh Endrét és Gyuri 
Öcsémet. Az utolsó generáció, amikor a csapatban még 
csak magyar játékosok szerepeltek, Bajzák Tamás, 
Sztoján Jenő, Valkó László, Nagy Gábor, Kiss János, 
Deli János, Kistormási József és fiam, Hegedűs Péter 
volt a csapat tagja. A felsorolásból kimaradtaktól 
elnézést kérek.”  
Magam a kosárlabdázást csak közvetve, illetve 
nézőként láthattam, egyet biztosan állíthatok, hogy 
nálunk az amatőr státusz az természetes volt, főnökeink 
szerint - és magunk is így gondoltuk- aki sikeres és 
eredményes a sportban, annak jeleskedni kell a 
munkában is. Ahogy elnézem a Pista által felsorolt 
neveket, úgy gondolom, hogy a csapat nem csak a 
kosárlabdázásban alkotott nagyot, hanem az élet minden 
más területén is, példaképek lettek mindannyian.  
 
Még egy idézet Pistától:  
„Szerintem emberi tényezők játszottak közre abban, 
hogy a fehérvári kosarasokat a futballistáknál is jobban 
szerették. „ 
Úgy gondolom, hogy ez egy jelentős dicséret volt.  
Meggyőződésem, hogy Pista szakértelme és 
elhivatottsága mindehhez jelentősen hozzájárult, most is 
köszönet érte, mindig emlékezni fogunk rá!  

 
Isten Veled! 

Nyugodjál békében!  
 
A búcsú sorai a ravatalozó mellett, a temetési 
szertartáson hangzottak el Szendrői Pétertől. (A 
sporttevékenység emlékeit is Péter bácsi ismertette, a 
sportbarát betegsége miatt.) 
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”…Az igaz ember eltávozik, 
de a fénye megmarad…”                (F.M.Dosztojevszkij) 

 
Halottaink az elmúlt hónapokban 

(akikről tudunk) 

 
Tagok: 
Baranyi Illés   Székesfehérvár 
Bakró Nagy György  Székesfehérvár 
Dr. Kulcsár Zsuzsanna Székesfehérvár 
Farkasné Szász Elvíra  Budapest 
Fister László   Székesfehérvár 
Fodor Sándor József  Székesfehérvár 
Hegedűs István  Székesfehérvár 
Herczeg Zoltán  Székesfehérvár 
Szabó István   Csákberény 
 
Nyugdíjasok, volt ARÉV-es dolgozók: 
Balogh István   Soponya 
Baricza János   Székesfehérvár 
Borbély Ernő   Székesfehérvár 
Dr. Faragó Ágnes  Székesfehérvár 
Keresztúri László  Sárosd 
Kégl János    Nádasdladány 
Képli János   Soponya 
Mód György   Soponya 
Molnár József   Székesfehérvár 
Tóth Lászlóné Áros Aranka Székesfehérvár 
Varga László   Soponya 
 

Emléküket megőrizzük! 
 
FELHÍVÁS! 
Kérjük Önöket, ha adatváltozásuk történik (lakcím, 
telefonszám, email cím) ne felejtsék el közölni az ARÉV 
Baráti Kör Egyesülettel. Bejelenteni lehet: telefonon, 
emailben vagy írásban. 
Ezzel megelőzhető, hogy a Hírlevelünket ne kapják kézhez. 
Továbbá az alábbi elérhetőségeken tájékoztatást kaphat -akit 
érdekel- azokról a rendezvényekről, melyek nem olvashatóak 
a Hírlevélben. 
postacímünk: ARÉV Baráti Kör Egyesület 
8000 Székesfehérvár, Jancsár u. 11. 
e-mail: zsuvirag@gmail.com tel:22/668-353       20/4352291 
             arevbaratikor@gmail.com 307498870 

 (Virág Zs.) 

 
 
 

 

Tervezett kirándulás  Budapestre  
 a Kopaszi-gát és  Pesterzsébet 

építészeti újdonságai 
2022. Szeptember 30. péntek 

 
Találkozás: 7.45-kor, indulás 8.00 órakor a Kereskedelmi 
Kamara Hosszúsétatér/Balatoni út sarkán lévő épületénél,     
érkezés kb. 18 óra. 

Az épülő Nemzeti Atlétikai Stadionhoz  
(Kopaszi-gát) érkezés 9.30  
  

 
 
Pesterzsébet: 

-  a  Ráckevei Duna-sétány: érkezés kb.12.30.  A séta 
a Gubacsi-hídnál lévő Jódos-sós fürdőtől indul a 
csónakházak, játszóterek mentén. A hozott 
szendvicsek elfogyasztása a 2021-ben átadott 
létesítményben,  tovább indulás 13.30. 

 
- az Összetartozás temploma : Makovecz Imre 

vázlatai alapján egy általa kijelölt tanítványa 
készítette el a terveket.   Érkezés  kb. 14 óra 

. 
 
     - ebéd 16.00 óra  Pákozd Ingókő étterem  1700.-Ft 
 Borsóleves 1.sült csirkecomb 
   2. rántott sertésszelet 
 Köret: hasábburgonya, csemegeuborka   
   3. rántott sajt, rizs tartármártás 
        Jelentkezéskor kérjük jelezni a választott ételt. 
        Jelentkezni  a 307498870 telefonon, Tombor Istvánnénál 
        lehet. 
   A kirándulás költsége: 4000.-Ft. ebéddel együtt 

 
Kiadja:       az ARÉV Baráti Kör Egyesület  
                    Székesfehérvár Jancsár u.11. Tel: 30-749-8870 
Adószáma: 18495717-1-07 
Bankszámlaszám:11736006 -20364960 -00000000 
Honlap: www.arevbar.hu 
Felelős szerkesztő: Galambos Ottó 
Készült:      … példányban 
A sokszorosítás az APOLLÓ Nyomdában készült  
Kapják:      Az egyesület tagjai,  támogatók ,  szponzorok 


